

جلسة برلمانية حول تعزيز النظام التجاري متعدد الأطراف من خلال حوكمة عمل منصفة

الأربعاء، 29 أيلول/ سبتمبر 2021

ملخص

15:00 – 16:00 (بتوقيت وسط أوروبا الصيفي)

أثارت مسألة دور حقوق العمل في إطار منظمة التجارة العالمية مناقشات في أولى أيام المنظمة، لكنها أصبحت أقل بروزاً منذ مؤتمر سنغافورة الوزاري الذي انعقد في العام 1996. في السنوات الأخيرة، بالرغم من ذلك، برزت مسألة حقوق العمل في اتفاقات التجارة الحرة ثنائية ومتعددة الأطراف (مثل تلك التي يشارك فيها الاتحاد الأوروبي مثلاً)، حيث ينص التصديق على بعض اتفاقيات منظمة العمل الدولية باعتبارها شرطاً. في الوقت عينه، تتضمن اتفاقات التجارة الأخيرة مثل اتفاق الولايات المتحدة-المكسيك-كندا (USMCA) أحكاماً قوية وجديدة للغاية حول حقوق العمل.

مدراء حلقات النقاش

- السيد نادر منزور
الرئيس المشارك للجنة التوجيهية للمؤتمر البرلماني حول منظمة التجارة العالمية
رئيس الجمعية الوطنية في غويانا
- السيد برند لانج
الرئيس المشارك للجنة التوجيهية للمؤتمر البرلماني حول منظمة التجارة العالمية
رئيس لجنة التجارة الدولية، البرلمان الأوروبي

المشاركون في المناقشة

- السيد فضلي زون
عضو برلمان، اندونيسيا
- السيدة ماري-بيير فدرين
عضو في البرلمان الأوروبي
- السيدة مارفا كورلي-كوليبالي
رئيسة وحدة العولمة، والقدرة التنافسية، ومعايير العمل في منظمة العمل الدولية

الموعد النهائي للتسجيل – 06 أيلول/سبتمبر



Parliamentary session on strengthening the multilateral trading system through the equitable governance of work

Wednesday, 29 September 2021

Summary

15.00 to 16.00 (CEST)

The question of the role of labour rights in the framework of the WTO fuelled debates in the early days of the Organization but has become far less prominent since the 1996 Singapore Ministerial Conference. In recent years, the issue of labour rights has, however, made a comeback in bilateral and plurilateral Free Trade Agreements (such as those involving the EU, for example), where the ratification of certain ILO conventions is stipulated as a requirement. At the same time, recent trade agreements such as the United States-Mexico-Canada Agreement (USMCA) include very strong and novel provisions on labour rights.

Moderators

- Mr. Nadir Manzoor
Co-Chair of the Steering Committee of the Parliamentary Conference on the WTO
Speaker of the National Assembly of Guyana
- Mr. Bernd Lange
Co-Chair of the Steering Committee of the Parliamentary Conference on the WTO
Chair of the Committee on International Trade (INTA), European Parliament

Discussants

- Mr. Fadli Zon
Member of Parliament, Indonesia
- Ms. Marie-Pierre Vedrenne
Member of the European Parliament
- Ms. Marva Corley-Coulibaly
Chief of the Globalization, Competitiveness and Labour Standards Unit
International Labour Organization (ILO)

Registration deadline- September 6